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Vážená paní poslankyně,  
 
reaguji na Vaši interpelaci č. 1917, čj. PS2021/14357, ze dne 1. června 2021 ve věci převodu 
pozemků Vojenských lesů a statků ČR, s.p. (VLS). K Vašim otázkám mi dovolte uvést 
následující:  
 
Otázka č. 1: Jaký je rozsah pozemků, které by se měly převádět na Lesy ČR, s.p.? 
 
Rozsah pozemků, které se budou převádět z VLS na Lesy ČR, s.p., odpovídá celkové výměře 
32 495,43 ha. Oproti tomu Lesy ČR budou na VLS převádět pozemky v celkové výměře 
41 009,92 ha, které zásadně rozšíří již stávající divize VLS v Hořovicích, Horní Plané, 
Karlových Varech a Plumlově.  
 
Otázka č. 2: Z jakého koncepčního materiálu či rozvojového plánu vychází záměr převést 
pozemky VLS, s.p. na Lesy ČR, s.p.? A jaký je smysl tohoto převodu? 
  
Záměr převést pozemky VLS na Lesy ČR, s.p. vyplývá z dlouhodobého zájmu Ministerstva 
obrany lépe hospodařit s pozemkovou držbou VLS, která je v současnosti nepřijatelně 
roztroušená, což ovlivňuje její hospodářskou efektivitu. Smyslem převodu tak je sjednotit 
obhospodařované oblasti, které se z pohledu jejich lokace, nákladů na údržbu a celkového 
hospodaření jeví pro VLS jako nevýhodné. S ohledem na přetrvávající kůrovcovou kalamitu 
představuje navrhovaný převod nemovitostí možnost pro efektivnější hospodaření a správu 
daných pozemků pro obě strany, jak VLS, tak Lesy ČR, s.p.. Problém roztroušených držeb 
VLS je zdůrazněn mimo jiné také v interním dokumentu Ministerstva obrany, a to ve Strategii 
pro Vojenské lesy a statky pro období 2021 – 2025, jmenovitě ve strategickém cíli 7: 
Zefektivnění hospodaření se svěřeným majetkem a cíli 7.1 Scelování spravovaných parcel.  
 
Otázka č. 3: Velká část pozemků v právu hospodaření VLS, s.p., které jsou mimo vojenské 
újezdy, jsou zemědělsky využívány. Lesy ČR, s.p. ovšem neprovozují podobnou zemědělskou 
činnost jako VLS, s.p. Co bude s předmětnými pozemky, které nebudou zemědělsky využívány 
Lesy ČR, s.p.? Pokud se tato informace zakládá na pravdě, může působit jako účelové 
vyvedení zemědělské půdy z VLS, s.p.?  
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Tezi účelového vyvedení zemědělské půdy kategoricky odmítám. Největší část předmětných 
pozemků VLS se nachází v Divizi Mimoň (26 629,07 ha), kde zemědělská půda tvoří 
z celkové výměry pouze 86 ha. V naprosté většině se jedná o tzv. trvalý travní porost, který 
slouží především pro produkci sena, které je dále využíváno pro zkrmování v oborách VLS, 
které jsou součástí majetkové směny – komplexní směna obor i trvale travních porostů je tedy 
zřejmým a racionálním krokem. Převážná část plochy Divize Mimoň (přes 26 920 ha) jsou 
lesní pozemky, z nichž cca 23 000 ha je otevřeno veřejnosti a slouží tak i pro turistické účely 
(zejména oblast Ralska). 
 
Otázka č. 4: Pokud záměr převést pozemky nevychází z nějakého dlouhodobějšího plánu 
či koncepce, nebylo by lepší jej neprovádět nyní před volbami a nechat rozhodnutí na novém 
vedení MO?  
 
K této otázce uvádím, že odmítám rezignovat na své povinnosti jen proto, že se na podzim 
budou konat volby. Ať už se jedná o probíhající zakázky ministerstva nebo o zefektivnění 
hospodaření VLS, jakožto státního podniku založeného Ministerstvem obrany, nelze 
pozastavit klíčovou a strategickou činnost rezortu jen na základě argumentu nadcházejících 
voleb. Tento krok jasně definoval, že nedílnou součástí prováděné optimalizace majetkové 
držby je jednoznačné vymezení strategické potřebnosti samostatné existence obou státních 
podniků s ohledem na jejich specifické úlohy. Do budoucna tedy nehrozí sloučení těchto 
podniků v jeden.  
 
 
S pozdravem  
 

podepsáno elektronicky 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Vážená paní 
Mgr. Jana Černochová 
poslankyně Parlamentu České republiky 
Poslanecká sněmovna Parlamentu ČR 
Praha 
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